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Ett välbesökt möte med fokus på presentation av nya forskningsresultat samt presentation av 

årsrapporten. Både Gunilla o undertecknad var närvarande från SIKO. Linda Kumblad gav en 

intressant presentation över senaste utvecklingen av projektet i Björnöfjärden som en del av 

Baltic Seaa 2020. Joakim Lucke från Stockholm Vatten presenterade Skärgårdsrapporten 

2014. Planerna på den fortlöpande provtagningen i kustvattenområdet i syfte att få svar på 

”Hur mår Östersjön och speciellt kustvattnet -  egentligen ?” presenterades o diskuterades 

med de närvarande kontaktombuden.  

 

Den mest anmärkningsvärda sammanfattningen från de två presentationerna av Linda o 

Joakim var nog ”torrdaslösningar funkar dåligt i skärgården eller i kustområden”. 

Anledningen är att den magra jord som finns på en ”normal tomt på en skärgårdsö” inte klarar 

av att bryta ner näringen i ens en bråkdel av de fekalier o urin som produceras. Man förordade 

”latrinuppsamlingsstationer” och transporter av ”skiten” till stora centrala reningsverk. 

Käppala och andra reningsverk verkar vara enda lösningen om man inte kan hitta lämpliga 

stora arealer att gödsla, dvs områden som skulle klara kretsloppsbehandling. Enligt 

föredragshållarna finns det knappast på öar i vår skärgård. I det sammanhanget menade man 

att inte heller olika former av mulltoalösningar fungerar tillfredsställande. Något som jag, 

m.fl. som bla jobbat med Green Island projektet tycker verkar märkligt. Forskningen går 

vidare och den blir spännande att följa. 


